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Nr. 5/12.02.2024 
 

Încheiat azi, 12.02.2024, ora 1500, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare, convocată de îndată a 
Consiliului Local al municipiului Topliţa, prin Dispoziția Primarului municipiului Toplița nr. 298/12.02.2024. 
 
 Dl. Olariu Dumitru, primarul municipiului Toplița face apelul nominal şi se constată că sunt prezenţi 16 
consilieri din totalul de 17 validaţi, lipsește următorul consilier: Ferencz Vlăduț Ionel. La ședință participă online: 
Negrea Gheorghe Alin și Vodă Marc Ioan Andrei.  
 

Supune la vot proiectul ordinii de zi a ședinței pe care este inclus 1 (unu) proiect de hotărâre, care este 
aprobată în unanimitate de voturi de către Consiliul Local al municipiului Toplița. 

 
În continuare are cuvântul dl. Man Călin Constantin, președintele de ședință. 

 
            1. Proiect de hotărâre privind bugetul general al municipiului Toplița pentru anul 2024. 
 
Dl. consilier Szabo Coloman Emeric –  La cele două ședințe cu publicul, unde am fost prezenți destul de 
mulți, în afară de angajații primăriei, am rugat ca să fie trecut în planul de investiții și în rubrica 13 fondurile 
nerambursabile care o să primim de la diverse foruri, că în buget, în față este trecut, în spate nu este trecut și am 
mai cerut încă să fie băgat un zid de sprijin pe strada Apelor, unde este Casa Copiilor. Vin copii acasă și este o 
prăpastie mare până în vale, cam 3 metri și de multe ori m-am oprit acolo, acolo trec cu mașina. Când vin copiii 
de la Casa Copiilor, se joacă și o să cadă un copil în vale și o să pățim că o moară acolo cineva.  
Cred că nu nu s-a recepționat. 
Încă o problemă vreau să mai ridic. Anul acesta avem un an electoral și nu putem noi să permitem ca să facem un 
buget pe șase luni și pe următoarele șase luni că o să fie alți consilieri, o să fie alt conducător, conducerea primăriei 
sau același lucru, să lăsăm fără bani. Deci anul ăsta neapărat trebuie să echilibrăm trimestrele. 
Trebuie să echilibrăm bugetul, ca și pentru trimestrul doi și trei, să avem bani suficient pentru funcționarea 
Consiliului Local. Și aș vrea să vă rog, cum și azi dimineață am zis problema asta să fie evidențiat în bugetul local 
zidul de sprijin, nu e o valoare mare, dar să apară undeva, măcar cu poziție. Mulțumesc frumos! 
 
Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – După ședința în care ați făcut această observație, dl Kalman, 
am discutat cu colegii de la Legea 7. Acolo se va avea în vedere de urgență un parapet. Să avem bugetul, nu cred 
că e nevoie de investiții acolo, că este un parapet. Am fost la fața locului și așa este, e pericol să cadă cineva în 
vale. Nu este parapet. Vă referiți la colțul podului care trece peste vale, drumulețul pe str. Apelor, are nevoie de 
un parapet și acela se poate pune, nu e nevoie de lista de investiții pentru că intră la întreținere pe o porțiune de 5 
metri.  
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Dacă tot făcea referire domnul Szabo la diverse 
investiții, vreau să vă spun că la dezbaterea publică, pentru toți colegii - pentru că marea majoritate nu au participat 
sau cei care au participat poate nu au băgat de seamă -, faptul că la lista de investiții am făcut niște propuneri de 
mutare sume atât la buget, cât și la extrabuget. Și am mai făcut o propunere față de ședința de azi dimineață de o 
poziție separată la lista investițiilor din buget cu privire la extinderea rețelei de gaz în municipiul Toplița, pe 
diverse străduțe, pentru că proiectul inițial era doar de înființarea rețelei de gaz, nu și de distribuție. Practic, noi 
în acest moment am avut niște solicitări chiar de la cetățeni în sensul acesta și vine vremea, dacă nu anul acesta, 
cel puțin la, mă gândesc că anul viitor să facem și acest lucru. De asemenea, am făcut o propunere pe care am 
discutat-o cu executivul Primăriei pentru programele culturale. Astea au rămas în urma dezbaterii publice.  
Dacă cineva are de făcut propuneri de modificare, o să vă rog frumos să le faceți în ședință publică. Mulțumesc.  
 
Dl. consilier Calinovici Mihai Achim - Mulțumesc, domnule președinte! Ca și paranteză, am participat la ambele 
ședințe de consultare în care am decis una și alta și am primit informații la întrebările avute. Acum vin cu o 
întrebare pentru domnul primar sau domnul Rugină,  de ce la capitolul. 10.02.06. mai exact, la tichete de vacanță 
avem prevedere bugetată și nu avem sume.  
Știu că la ultima discuție erau trecute pe trimestrul III sau IV aceste aceste tichete. 
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Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – Așa cum am menționat și la consultări, tichetele de masă se 
acordă în limita bugetului disponibil. Inițial, am prevăzut în primul trimestru, în al doilea trimestru ca să se 
achiziționeze, avem ca termen, dacă dorim într-adevăr să le acordăm până în 31 decembrie, se pot achiziționa, 
conform legii, tot pe baza consultărilor pe care le-am avut, deoarece inclusiv aceste sume la salarizare arătau în 
buget ca fiind un dezechilibru, la propunerile voastre le-am echilibrat, Vedem. Cred că la următoarea rectificare, 
în condițiile în care identificăm surse, cu siguranță se vor acorda, dar tot prin votul Consiliului Local.  
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian - Da, mulțumesc! Eu vreau să spun că dialog înseamnă să se țină cont de 
ambele părți, nu să vorbim și să nu se țină cont deloc de ceea ce spunem noi. Am cerut niște date, v-am zis, și în 
scris și verbal, pe care nu le-am primit. Adică am vrut să știu niște sume care sunt obligatorii de plătit în trimestrul 
unu, să știu exact suma și să știu exact categoria de cheltuieli, unde intră această sumă? Nu mi s-a dat nici acum. 
Adică trebuie să votăm ceva, să mergem doar pe încredere. Deci eu vă reamintesc că anul trecut, la dezbaterea 
bugetului înainte deci să votăm bugetul, am avut o discuție la domnul primar în birou, în care domnul Rugină ne 
spunea: Avem soluții și pentru fondurile europene, nu e nicio problemă. Plus că mai facem niște reduceri de 
cheltuieli, cheltuim mai puțin decât am prevăzut în buget în primele două trimestre și nu o să trebuiască nici alea 
8 milioane lei să le luăm împrumut. S-a ajuns să se ia 9 milioane împrumuturi, s-a ajuns să fie facturi neachitate, 
s-a ajuns să nu se facă anumite investiții care le-am avut bugetate. Nici eu nu mai cred în povești. Cred în ceva 
scris și asumat de cineva. Nu am primit datele respective.  
Referitoare la impozitul pe venit care m-a certat, domnul Rugină că nu mă pricep, am primit de la ANAF,  Primăria 
a primit impozitul pe venit, sunt două tabele pentru impozitul pe venit și două capitole aici. Unul dintre ele e 
defalcat deja pe trimestre. Așa l-am primit. Așa e, într-adevăr în buget trecut cum l-am primit, 263.000 trimestru 
I, 263.000 trimestru II, 263.000 trimestru III, 260.000 trimestru IV, cu 3.000 de lei mai puțin în trimestrul IV. 
Pentru cealaltă poziție de venit, cote defalcate din impozitul pe venit, am primit doar o sumă globală 10.519 mii, 
care nu sunt defalcate pe trimestre. Am vorbit și eu și la Trezorerie am luat și execuția bugetară din anul precedent, 
cotele au fost, sumele primite au fost sensibil egale de la o lună la alta. S-a vorbit că vor crește aceste venituri 
datorită impozitului pe venit, care a crescut de la 1% la 3%. Știți foarte bine, domnule Rugină, că sunteți contabil, 
prima tură de impozit pe venit de 3% se plătește în aprilie, nu în trimestrul I, ci în trimestrul II, se declară și se 
plătește în aprilie și impozitul pe venit, și impozitul pe profit. Da, o să mai fie o creștere de la creșterea salariului 
minim, dar nu cu 40%. Cam atât e pus la noi în primul trimestru, cu 40% creșterea. Deci nu au argumente aceste 
creșteri. Eu am vrut să am acele date, facturile care trebuie achitate pentru a nu pune cumva în pericol bugetul, să 
nu se poată achita în primul trimestru niște facturi care sunt obligatoriu de achitat. Se pare că deranjează mult 
datele acestea să ajungă la noi. Nu vreți nicicum să ajungă la noi, dar eu nu pot să votez un buget în care avem 
cheltuielile, un singur exemplu dau: avem în cheltuieli materiale și prestări servicii cu caracter funcțional în primul 
trimestru, 1.632.000, în ultimul trimestru 167.000, de 10 ori scade. Credeți că ne descurcăm? Și din astea sunt 
multe. Deci, să nu blocăm activitatea primăriei, să nu fie probleme, votăm bugetul cu amendament. Eu am pregătit 
amendamentele, le discutăm, nu am schimbat absolut nimic din structura generală a bugetului, adică veniturile și 
cheltuielile vor fi la leu aceleași, doar că se vor muta de la câteva capitole bugetare de la unul la altul și repartizarea 
lor pe trimestre. Atâta tot. O să dea la leu exact cum a fost înainte, doar că de la un trimestru la altul se modifică 
niște niște cheltuieli și anumite capitole bugetare. Unele cresc, altele scad.  
N-am pus niciun leu în plus nicăieri. 
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița  - Dar ați luat în calcul că următoarea rectificare o 
putem face doar în iulie, ca să nu blocăm activitatea Primăriei? 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – V-am rugat să-mi dați facturile restante, să nu cumva să fie problemă, 
să nu se poată achita facturile restante. Nu mi-ați dat această posibilitate nicicum. 
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița  - O să le primiți, eu am dirijat la contabilitate. 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – După ce votăm primim sau când să primim? 
 
Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – Sunt martori care au participat la ședința la care a participat 
și domnul Buzilă și cred că o jumătate de oră am discutat și dacă nu, avem și dovezi, pe ideea că avem facturile 
din decembrie în valoare de un 1.700.000 lei, am și enumerat facturile care sunt mai mari la salubritate, pe care o 
achităm, în jur de 400.000, aproape 500.000, pe care o achităm în funcție de cum plătesc cetățenii salubritatea, 
pentru că avem o înțelegere cu ei, facturează, dar plătim gradual, că asta e, la recomandarea Curții de Conturi, în 
funcție de cum încasăm, pentru că facturile de la salubritate sunt mai mari decât încasările pe anul trecut.  
După aceea, mai sunt facturi, în jur de 100.000 la E.ON, acea factură este încă în dispută la ANRE. Restul sunt 
facturi de funcționare. Toată lumea știe că îți vin facturile pe decembrie în ianuarie sau ai facturile din decembrie, 
le plătești în ianuarie, în februarie, în funcție de scadență. S-a discutat pe subiectul acesta la împărțeala pe capitole, 
vă spun sincer, nu știu cine poate să v-o facă, să ia factura cu factură, să o pună pe tipuri de cheltuieli.  
Dar vă spun un lucru, că noi lucrăm pe buget zi de zi - și pot să recunoască și cei de la investiții, și cei de la taxe, 
și cei de la contabilitate -, începând de la mijlocul lui decembrie, ca să înțelegem și să putem să punem sumele 
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corect, astfel încât să nu creăm blocaje, pentru a face mutări de sume dintr-un trimestru în altul eu cred că trebuie 
să înțelegem clar ceea ce reprezintă acele sume. Noi am fost aici o săptămână întreagă la consultări. Colegii din 
Consiliul Local știu bine că am zis că suntem dispuși să venim oricând. Au fost două întâlniri, amândouă adunate 
opt ore. Acum sună bine să mutăm dintr-un trimestru în altul, să egalăm, dar nu respectăm niște principii, nici 
măcar acela al prudențialității. Dacă luăm lista de la ANAF, cred că cei de la ANAF sunt mai deștepți decât noi, 
cu siguranță, că vorbim de Ministerul Finanțelor și așa au făcut bugetul pentru toată țara, nu înțeleg de ce au 
asemenea dezechilibre, dacă avem sume defalcate din cote de TVA  pentru Toplița e alocat în primul trimestru 
un 1.616.000, în ultimul trimestru un 1.382.000, o diferență de 300.000. Avem la Toplița, iarăși din cote defalcate 
525.000, în ultimul trimestru 450.000, fac comparație între primul și ultimul trimestru. Avem iarăși la cote de 
TVA 2.363.000 în primul trimestru, 2.364.000 în al doilea, pe ultimul trimestru 2.210.000. Cu siguranță la nivelul 
Guvernului și al Ministerului de Finanțe au folosit același principiu, asigurăm funcționarea bugetului pe primele 
două trimestre, în funcție de cum merge la rectificarea din iulie - anul trecut a fost singurul an din istorie fără 
rectificare - se echilibrează celelalte două trimestre. În condițiile în care noi asigurăm acuma, punem în pericol 
primul trimestru și al doilea trimestru și ne gândim să asigurăm musai trimestrul IV avem o problemă, și repet 
ceea ce am spus și la consultări și am insistat pe tema asta și cu exemple, anul acesta mai prudent decât a putut fi 
conceput bugetul acesta pe capitolul venituri, nu cred că se poate. Deci, la nivel de venituri, fiecare venit din buget 
este argumentat. Din punct de vedere legal puteam să prevedem venituri sau puteam să prognozăm legal sume 
astfel încât să arate bine trimestrul III și IV, dar cred că punând sumele reale de venituri pe anul acesta sau 
prognozate de către minister, o să ne stimuleze să facem economii și să redirecționăm, așa cum e construit bugetul 
acesta, să le direcționăm spre investiții și să căutăm surse sau să redirecționăm sume din trimestrul I și II către III 
și IV, prin economie. Același lucru s-a întâmplat și anul trecut, același lucru s-a întâmplat și acuma doi ani, spre 
sfârșit de an, cred că ați văzut, avem un excedent de 3.000.000, deși v-am povestit și v-am explicat că am avut în 
decembrie de rezolvat 4.000.000 pentru proiecte și pentru asistenți personali.  
Din punctul meu de vedere, consider că suntem toți o echipă, trebuie să gândim la fel. Nimeni nu vrea să fenteze 
pe nimeni. Nu cred că este cineva atât de inconștient, începând de la primar până la contabilitate și undeva pe la 
mijloc și eu, să construim un buget în care să cădem în cap în mijlocul anului. Asta cu siguranță. Nu s-a întâmplat 
trei ani și ceva de când sunt aici, nu cred că se va întâmpla nici anul acesta. Dar este un an în care, dacă vedeți 
lista de investiții, avem 160.000.000 proiecte în derulare, parțiale unele, finalizate altele.  
Acum, la început de an, urmează să se finalizeze sau să înceapă altele, într-un buget în care, ați văzut, 
120.000.000 e tot bugetul, așa, cu tot cu a școlilor și a spitalului. 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Spuneați că nimeni nu e atât de inconștient să facă un buget să pice în 
cap. Vă reamintesc de unde am pornit, de la 12.000.000 lei excedente, când știam că avem fonduri europene, am 
ajuns să luăm împrumuturi 8.000.000. Anul ăsta trebuie să plătim 2.600.000 înapoi. Avem facturi neachitate, care 
trebuie să le plătim anul acesta și din cauza asta am ajuns să nu putem asigura din bugetul actual cheltuielile pe 
tot anul. N-a mai fost așa ceva până acum, niciodată. Și ne bazăm pe niște posibile venituri care pot să vină, să nu 
vină. Și când spuneați de TVA și comparați cu impozitul pe venit, dezinformați. TVA total pe trimestrul I prevăzut 
3.882.000, pe trimestru IV 3.186.000, 700.000 de lei diferență. La impozitul pe venit care n-au venit pe cote pe 
trimestre, 3.600.000 trimestru I, 1.400.000 trimestrul IV. Adică nu 800.000 cum era acolo, acolo era 700.000, ci 
aici e vorba de 2.200.000 diferență. Dialogul care l-am avut la dezbaterile publice, am întrebat de facturi, ați 
pomenit de 1.700.000. V-am rugat să îmi spuneți pe ce categorii bugetare sunt.  
Spuneți acum că nu ia nimeni la rând factura ca să știe unde intră, păi cum se plătesc altfel, normal că trebuie să 
știi de unde, în ce categorie intră, cum le plătești, plătești energia de la tichete de vacanță? Nu merge așa. 
Deci acolo se știe clar, care pe ce categorie sunt. Asta am vrut să știu. A fost foarte greu, nu știu de ce. Și dacă nu 
le primeam, pe facturi separat la capitolul X e atât, la capitolul Y atât care trebuie plătită în trimestrul III.  
Nu știu de ce a fost atât de greu să primesc aceste informații. Am pus și în scris de luni, ca să nu aud că nu se știa, 
că am vorbit una, că nu am fost destul de clar. Efectiv mi s-a dat cu tifla. Nu am primit nimic absolut. Și repet, în 
condițiile astea, eu o să fac niște amendamente în care propun realocarea anumitor sume.  
Sau stăm din nou la masă și vedem unde sunt facturile acelea, să punem, nu cumva să nu avem pe trimestrul I 
sume suficiente, să plătim, să asigurăm funcționarea, plata facturilor restante și împreună, după ce am văzut cât 
trebuie achitat în primul trimestru, le repartizăm pe restul și votăm bugetul. E opțiunea dumneavoastră. 
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița  - Eu am o propunere. Dacă sunteți de acord să facem o 
pauză de consultări, pentru că nu putem să ne jucăm cu bugetul, trebuie să treacă sub o formă sau alta, dar astăzi 
trebuie să treacă, că dacă nu va trece până diseară, din oră în oră convocăm ședințe ca să treacă, nu putem, 
mâine putem merge acasă.  
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Eu cred că e bună propunerea domnului primar, dar vedem acum ce 
sume sunt, dar eu vreau să văd și din balanță contul 401, contul 404, că nu mai cred în povești. Vreau să văd de 
acolo cât sunt sumele de achitat în ianuarie, pe ce categorii sunt, le punem în buget pe categoriile respective, 
realocăm și restul sumelor, în funcție de asta și îl votăm. 
 Eu sunt total de acord, altfel facem o realocare așa, fără să știm anumite lucruri. 
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Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – Și eu sunt perfect de acord cu o astfel de consultare și de 
discuție constructivă. E păcat că discuția asta n-am avut-o de lunea trecută și aș dori, dacă se face consultarea, să 
o facem de pe același nivel, nu să fie unii considerați proști și ceilalți mai deștepți, pentru că tocmai acesta a fost 
rolul celor opt ore de consultări, adunate la un loc, să vedem cu ce propuneri am venit. Prima propunere a 
domnului Buzilă a fost ca, într-adevăr, în prima variantă de buget erau disproporționate trimestrele. Le-am 
echilibrat atâta cât s-a putut. În momentul în care veniți cu o propunere acum și este funcțională, nu avem nicio 
problemă, dar vă rog să fiți deschiși că e un pericol mare de a închide prăvălia. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – La propunerea inițiatorului, suspendăm ședința 
până terminăm consultările și o să rog frumos și cameramanul să oprească înregistrarea. Mulțumesc. 
 
Se reiau lucrările ședinței. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  E ora 16:46, am reînceput ședința după consultări.  
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Eu vreau să vin cu câteva amendamente. Veniturile și cheltuielile nu se 
vor modifica pe ansamblu cu niciun leu, doar vor fi mutate de la o anumit tip de cheltuială la alt tip de cheltuială 
și între trimestre, pe același tip de cheltuială. Dar acum am o întrebare, sunt mai multe poziții care trebuie 
modificate. Votăm fiecare în parte sau la pachet? 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Fiecare în parte. 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Fiecare în parte. Bun. Atunci la poziția 10.0.01 - salarii de bază pe 
trimestrul III aveam 4.101.000,19, eu propun 3.174.000,19. Deci trimestrul III va fi 3.874.000,19, trimestrul IV 
3.163.000,67.Una cu alta se compensează. Nu e niciun leu în plus. 
 
Dl. consilier Kondratovici Ionel – Să supunem la vot. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  Supunem la vot primul amendament. 
 
 În urma supunerii la vot a primului amendament, acesta se aprobă cu votul a 14 consilieri, se abține de 
la vot: Calinovici Mihai Achim și Negrea Gheorghe Alin. 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Al doilea amendament: la poziția 10.01.17 - indemnizații de hrană pe 
ultimul trimestru sunt 94,56 se majorează cu 150.000 la 244,56 și îi luăm de la materiale și prestări servicii cu 
caracter funcțional, unde avem 1.632.000, din trimestrul I. 
 
Doamna consilier Borș Andra Ramona – Nu se încurcă funcționarea? 
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița  - Se blochează. 
 
Doamna consilier Borș Andra Ramona – Se blochează unele domenii. 
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița  - Avem restanțe acum de 1.700.000 și tăiem din trimestrul 
III în condițiile în care mai avem de lucru până în iunie, încă două luni de zile. 
De exemplu asfaltările, ați ieșit cu gropile acelea mari, așa mărite pe calculator, că îi praf tot orașul, de unde le 
facem, domnul Buzilă? Sau veniți iarăși și mă criticați și mă denigrați cum faceți permanent că se cârpesc, și 
dumneavoastră tăiați bani acum? Da, rămân bani. Câți bani rămân în condițiile în care e 230 de lei metru pătrat 
la o grosime de 6 cm?  
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Cât ați alocat, ce sumă vă trebuie? 
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița  - În jur de 400.000. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  Votăm amendamentul 2. 
 
 În urma supunerii la vot al celui de al doilea amendament, acesta se aprobă cu votul a 9 consilieri, se 
abține de la vot: Calinovici Mihai Achim și Negrea Gheorghe Alin, au votat împotrivă: Borș Andra Ramona, 
Kondratovici Ionel, Tudor Ionela, Macarie Olimpiu Marius și Vodă Marc Ioan Andrei.  
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Amendamentul 3: la poziția 10.02.06 - tichete de vacanță, în trimestrul 
II punem 359,60 de lei de la poziția 20.01.09, când o să ajung acolo o să fie suma diminuată de la prestări 
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servicii, materiale. În loc de 1.600.000 vor rămâne 1.100.000, 500.000 de taie. 
 
Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – Luați de la funcționare și puneți la vouchere și nici măcar 
nu ajung la vouchere de vacanță, vă dați seama ce faceți? 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Formulați clar că n-am reușit să scriu suma și de 
unde luăm. 
 
Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – Sunt 5 miliarde 800 voucherele de vacanță, ce facem cu 
300.000? Blocați efectiv și nici nu satisfacem necesarul pentru toți angajații. 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Anul trecut a fost 359 mii. 
 
Doamna consilier Tudor Ionela -  Ajutăm comunitatea cu voucherele. 
 
Dl. consilier Macarie Olimpiu Marius - Deci eu personal, am fost la consultările astea între ghilimele, că după 
părerea mea, n-au fost consultări. Am fost de acord cu anumite lucruri care cred că au fost rezonabile. De aici 
încolo eu personal fac un apel la consilierii din fața mea să nu votați ca turma. Pentru că vă bateți joc de… O să 
vedeți peste câteva luni că vă bateți joc de de funcționarea unei primării. Dacă credeți că aveți personalitate și 
judecați individual fiecare ce înseamnă tăierile astea din trimestrul I și II? Am spus din III și IV nu e niciun fel de 
problemă, dar dacă tăiem din trimestrul I și II, când ni s-a spus clar că totul, că s-a mers pe un buget făcut la limita 
minimă, ca să fim corecți, dumneavoastră solicitați să nu se mai umfle bugete, să nu mai punem câte două trei 
milioane, acum când s-a făcut corect, venim și tăiem. Da, politic știu că vă realizați scopul. Adică vrem să blocăm 
activitatea, cheltuielile de funcționare a primăriei ca să arătăm noi cât de proști sunt ăștia, primarul și cu city 
manager și toată primăria asta, dar veți fi responsabili de lucrul ăsta. Eu vă garantez că veți fi responsabili.  
Eu v-am făcut încă o dată un apel să vă gândiți de două ori când mutați bani sau renunțați la venituri la primul și 
al doilea trimestru. Atât. Mulțumesc. 
  
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – V-ați aprins un pic cam tare, domnule Macarie.  
Treaba era să discutăm la dezbatere.  
 
Doamna consilier Mare Gabriela Laura - Am și eu o întrebare. Deci marți când ne-am întrunit în ședință erau 
bani puși la tichetele de vacanță? Acum de ce nu se mai poate? 
 
Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – Pot să vă spun, că eu am fost la consultări? Dacă vă uitați 
un pic per ansamblu, că nu ne putem uita doar la o linie care ne interesează, pe ultimul trimestru erau mai puțin 
la salarii și am echilibrat, la sfatul domnului Buzilă și a dumneavoastră, cele patru trimestre, atât cât s-a putut 
încadra și, repet, a nu știu câta oară treaba asta. Și într-adevăr, s-a renunțat la voucherele de vacanță, să acoperim 
trimestrul trei, vedeți că e îndestulat. Au mai rămas patru care să vedem în cursul anului din economii sau din alte 
surse. Dar, repet, nu vă jucați cu trimestrul I și II. Știu că sună bine din punct de vedere politic să ieșim pe 
Facebook că uitați, proștii ăștia nu pot să gestioneze o primărie. Dar nu vă jucați cu treaba asta, că blocăm 
activitatea întregului oraș. Tot. Și nu o spun că așa mă aflu în treabă, pentru că fiecare cifră cu care vă jucați voi 
acum, împreună cu colegii de o lună jumăte, de două luni o învârtim și o zăpăcim de cap să vedem cum o scoatem 
la capăt. Vă rog frumos, țineți cont de lucrul acesta. Ne jucăm cu cifrele.  
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  Haideți să nu mai facem considerații personale 
să vedem ce amendamente mai sunt de făcut. 
 
Dl. consilier Calinovici Mihai Achim - Aș avea o mică paranteză. Vă spun ce v-am zis și mai devreme la 
consultări, recomand să găsim o alternativă la vouchere din altă zonă, nu din 1 și 2 și se pare că tot acolo am 
rămas cu propunerea, nu s-a întâmplat nimic. Da, suma propusă de domnul Buzilă, din ce știu eu, nu acoperă, 
pentru că, personal m-am interesat și eu la contabilitate azi dimineață și la resurse umane, deci suma nu este 
suficientă. Așa că vin cu recomandarea, nu știu din altă parte, eu nu am o propunere de unde să iau…. Eu aceste 
cifre le-am primit, 458.000, exact, eu nu știu mai departe, nu le am în scris, doar la nivel verbal. Eu recomand să 
dăm aceste vouchere, dar nu știu, să găsim o alternativă din altă parte, nu de acolo, ca paranteză. Mulțumesc.  
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Hai să vedem cum facem la prima rectificare să punem atunci 
voucherele și le lăsăm atunci la 359,6 la materiale și prestări servicii. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  Deci amendamentul 3 nu mai mai votăm.  
Da, continuăm? E simplu, 3 nu există. Reformulați punctul 3. Sau formulați punctul 3. 
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Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – La punctul 20.01.03. Încălzit, iluminat și forță motrică, aveam 588,25 
primul trimestru, 249 trimestru II, 316 semestru III, 225 trimestru IV.  
Eu propun 488 trimestrul I, 389, deci mai puțin, și în trimestrul II, în trimestrul III 366, nu, aici trebuie să 
reducem,  316 și în trimestrul IV 365,25. Pe total iese aceeași sumă. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  Concret, redistribuire de sume între trimestre? 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian – Da. Deci în primul trimestru 488,25, trimestrul II 389,65, trimestrul III 
316,6, trimestrul IV 365,95. 
 
Doamna consilier Borș Andra Ramona - Noi am mai discutat despre redistribuirea aceasta, domnul Buzilă, am 
stabilit deja că este lună de iarnă și că nu putem lăsa lumea în întuneric. Au fost probleme cu apa, acum mai lăsăm 
și în întuneric. Ne întoarcem în comunism. Nu se poate așa ceva. Eu vă spun din start voi vota complet împotrivă, 
pentru că oricum am tăia lumina din oraș, este inacceptabil în secolul acesta. Nu pot fi de acord cu așa ceva. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Supun la vot amendamentul 3. 
 

În urma supunerii la vot al celui de al treilea amendament, acesta se aprobă cu votul a 9 consilieri, se 
abține de la vot: Kondratovici Ionel și Man Călin Constantin, au votat împotrivă: Borș Andra Ramona, Tudor 
Ionela, Macarie Olimpiu Marius, Negrea Gheorghe Alin și Vodă Marc Ioan Andrei.  
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Punctul 3, punctul 4. Pardon, scuze! 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian –  Punctul 4: la poziția 20.01.09, aveam înainte 1.632.000 primul 
trimestru, 748 al doilea, 197 al treilea, 167 al patrulea trimestru. Eu propun acum 1.449.000,14 lei primul 
trimestru, trimestrul II 500.000, trimestrul III 350.000, trimestrul IV 350.000. 
 
Dl. Rugină Dan Ciprian – Administrator Public – În bază la ce propuneți, nu vă supărați pe mine, că nu mă 
pot abține, mă scuzați dl. președinte. Ce fel de calcule matematice ați făcut, pentru că dacă dvs. îmi veniți cu o…– 
nu pot, mă ia disperarea – ne batem joc de buget, oameni buni, ne batem joc de buget, a stat o echipă întreagă în 
primărie, două luni de zile să construiască cât de cât, să fie funcțional primele două trimestre în realitate și noi 
facem acum pe loc, din pix. Spuneți-mi, vă rog, cât timp ați gândit modificările acestea și în bază la ce documente?  
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Dl. Rugină, chestiile acestea trebuia să le discutăm 
la consultări. Am tras niște concluzii împreună. Suntem în momentul ăsta, pasul ăsta. Supun la vot. 
  
Dl. consilier Macarie Olimpiu Marius – Deci, în primul rând legat de, și de punctul care l-ați votat adineauri, o 
să avem grijă să afle toplițenii dacă nu va fi lumină în primele trei luni seara, când umblă pe ulițe și pe drum, să 
știe foarte clar cine a votat împotriva asigurării iluminatului public, la fel vom avea grijă cu fiecare punct, cu toate 
reducerile pe care le propune dl. Buzilă, cum zice dl. Rugină din pix, așa, peste noapte. Nu știu dacă le-a gândit 
vreodată, dar vine și pur și simplu, eu vreau să luăm de aici și să punem dincolo. Nu ne argumentează deloc 
reducerile astea în acele pseudoconsultări, în pauza asta care le-am avut, n-am găsit niciun argument logic adus 
pentru reducerile astea și pentru tăieri de venituri. Deci doar promitem toplițenilor că vor afla foarte clar cine stă 
la baza reducerilor acestor servicii de care trebuie să beneficieze. Mulțumesc!  
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian –  Da, poate n-am fost destul de explicit. Domnilor, trebuie să ne întindem 
cât ne e plapuma. Trebuie să funcționeze primăria asta în tot anul ăsta, nu doar câteva luni. Despre asta e vorba 
aici. Trebuie să dimensionăm cheltuielile în așa fel încât să funcționăm tot anul, nu doar o parte din an. Asta e tot, 
așa cum am explicat că în primul trimestru nu vom avea veniturile alea care o spun a nu știu câta oară cât ați 
preconizate și de fapt o să vină în următoarele luni, așa și cheltuielile în loc de primul trimestru o să fie mai încolo, 
când vin de fapt banii ăia, oricum nu o să le putem plăti, că nu o să avem bani.  
Deci revin. Aici e vorba doar din 1.623.000 se face un 1.449.000, 200.000 din 1.600.000 
 
Doamna consilier Tudor Ionela - Suma menționată am înțeles că era suma minimă cu care se puteau acoperi 
cheltuielile pentru iluminat. Dumneavoastră tăiați de acolo, asta însemnând că noi lăsăm oamenii pe întuneric, 
dar alegem voucherele de vacanță. Minunat! 
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița - Concluzia pe care o trag eu de la propunerile astea a lui 
domnul Buzilă, că oricum nu se încasează, oricum nu se cheltuie, păi atunci de ce le mai facem, domnul Buzilă? 
De ce le facem că doar ne încurcă. Că asta e stilul dumneavoastră de a încurca lucrurile, să blocați activitatea, asta 
faceți, vă bateți joc de bugetul local. Asta ați făcut astăzi, domnule Buzilă. Dumneavoastră cu colegii, să nu le 
spun cum, pe care îi duceți în birou la viceprimar, să le spuneți fiecare cum să voteze. Ăsta e încă un moment 
istoric în Toplița.  
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Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – La consultări trebuia să discutăm chestia asta.  
 
Dl. Olariu Dumitru - Primarul municipiului Toplița  - Cum comenta domnul Hirișcău cu momentul istoric, 
ce-i recomand pe această cale? Să facă postările înainte de ora 10? Că după, se află sub influența siropului  
fermentat de mure pe care îl face el.  
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Chestiunile personale trebuie discutate în afara 
sălii de ședință. Noi aici am vorbit despre buget în momentul de față. În consultări, puteam vorbi și chestiuni 
particulare. 
 Propun la vot amendamentul cu numărul patru. 
 

În urma supunerii la vot al celui de al patrulea amendament, acesta se aprobă cu votul a 9 consilieri, se 
abține de la vot: Calinovici Mihai Achim, au votat împotrivă: Borș Andra Ramona, Tudor Ionela, Macarie 
Olimpiu Marius, Negrea Gheorghe Alin, Kondratovici Ionel și Vodă Marc Ioan Andrei. 

 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  Amendamentul cu numărul 5, dacă există. 
 
Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian –  Nu, atât am avut. 
 
Dl. consilier Calinovici Mihai Achim - Domnule președinte, o întrebare tehnică dacă se poate, sau domnule 
secretar. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  După vot.  
 
Dl. consilier Calinovici Mihai Achim – Păi, ține de vot. 
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței –  Dacă ține de vot, spuneți, vă rog. 
 
Dl. consilier Calinovici Mihai Achim – Ținând cont că sunt anumite amendamente pe care nu le-am votat, 
teoretic, acum sunt pus în postura să votez bugetul împreună cu aceste amendamente. Corect?  
Acum supuneți la vot cu totul, da? Am înțeles. Iar bugetul trebuie votat astăzi?  
 
Dl. consilier Man Călin Constantin – președintele ședinței – Da. 
 
Domnul consilier Negrea Gheorghe Alin - Având în vedere amendamentele făcute, la care eu m-am abținut, 
fie că am fost împotrivă, nu pot decât să mă abțin în continuare, fiindcă așa consider că ar trebui de bună 
cuviință, dacă forma inițială a cuprins foarte multe modificări. Deci, răspunsul pentru astăzi este: mă abțin de la 
această formă de buget propusă spre vot. 
 

Nemaifiind obiecțiuni/intervenții, se supune la vot proiectul de hotărâre, Consiliul Local aprobă cu votul 
a 12 consilieri, s-au abținut de la vot: Tudor Ionela, Negrea Gheorghe Alin, Kondratovici Ionel și Vodă Marc Ioan 
Andrei și adoptă Hotărârea nr. 14/2024. 
 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi, dl. consilier Man Călin Constantin declară lucrările acestei 
şedinţe, închise. 
 

Anexăm în original CD cu înregistrarea şedinţei Consiliului Local al municipiului Topliţa din data de 
12.02.2024 – ora 15,00. 

 
Topliţa, la 12.02.2024. 
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